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Qué espera el sector agrari del 2011? 
' I JOSEP CABRÉ I CLARIANA 

I COORDINADOR TERRITORIAL DE LLEIDA D'UNIÓ DE 
.: t L . PAGESOS 
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ESTEMTANCANT l'any 2010, 
durant el qual s'han complicat 
encara mes les coses per al sec-
tor agrari i la desitjada recupe-
rado económica no ha arribat. 
És mes, el sector agrari encara 
n'ha sortit mes perjudicat, els 
preus deis productes agraris i ra-
maders continúen enfonsats, i 
en la majoria deis casos els pa-
gesos estem cada cop mes en-
deutats per fer front a aquesta 
situado. Tothom parla del sector 
agrari com a estratégic i n'hi ha 
que fins i tot pronostiquen que 
tenim futur a llarg termini, te-
nint en compte que faran falta 

mes aliments a causa de l'incre-
ment de la poblado mundial. 
Pero potser cal recordar que ac-
tualment hi ha milions de per-
sones que passen fam al món i 
que, des del sector, veiem un pre-
sent molt negre, amb una pres-
sió molt forta sobre els preus i 
que, dins de la cadena ali-
mentaria, es transmet fins afec-
tar d'una manera directa i molt 
negativa la pagesia. 

Aquest any, també ha estat el 
del debat d'agricultura al Par-
lament de Catalunya, que va 
aprovar, a proposta d'Unió de 
Pagesos, una serie de mesures 

per unanimitat per combatre la 
crisi del sector i que si s'apliquen 
amb una certa celeritat serán vi-
tais per a la pagesia. Per tant, 
aquest ha estat l'any que hem 
marcat el full de ruta per al sec-
tor; el que manca ara és aplicar-
lo si realment ens creiem que és 
estratégic. Arribem a l'any 2011 
amb moltes incógnites: la pri-
mera, saber com actuará el nou 
Govern cátala respecte al sector 
agrari. Del nou conseller d'Agri-
cultura esperem que estigui a 
Paltura de les circumstáncies. 
D'entrada, li oferim diáleg, pro-
postes, arguments... i voldríem 
que ens fes costat per sortir 
d'aquesta crisi, escoltant els pro-
blemes de la pagesia i implicant-
s'hi. En pocs mesos podrem veu-
re si el nou govern actúa en de-
fensa del sector agrari, i podem 

coHaborar-hi, que és la nostra 
voluntat en lloc d'enfrontar-nos-
hi; encara que, com sempre, si 
és necessari per defensar el sec-
tor, ho farem. 

El debat de la PolíticaAgrária 
Comuna (PAC), que comportara 
canvis mes enllá del 2013, ha de 
servir per impulsar una nova 
PAC que vetlli pels interessos de 
milers de pagesos i pageses eu-
ropeus. Les propostes han d'anar 
encaminades a garantir la ren-
da de la pagesia professional, 
deis que ens aixequem cada dia 
per anar a treballar a la nostra 
explotació i, a la vegada, ha de 
protegir les produccions euro-
pees, mes respectuoses amb el 
medi ambient, amb unes condi-
cions socials adequades i garan-
ties de qualitat i seguretat ali-
mentaria. Aba mateix, atesos els 

requisits que la PAC ens posa ais 
productors europeus (en segu-
retat alimentaria, benestar ani-
mal, medi ambient...), exigim a 
la Unió Europea que defensi en 
els organismes internacionals 
que els productes provinents de 
pa'isos de fora també complei-
xin aqüestes mateixes regles. El 
contrari és un frau ais consumi-
dors europeus i un desavantat-
ge competitiu ciar per a la page-
sia europea. Está ciar que si vo-
lem teñir aliments de qualitat i 
segurs a Europa, ens calen page-
sos professionals, que puguin 
guanyar-se la vida dignament del 
seu treball. 

Esperem que el 2011 sigui 
l'any de la recuperado deis pa-
gesos i ramaders catalans i que 
tinguem bones collites. Bones 
festes! 
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